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PROTOKÓŁ NR 0012.4.1.2021 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu  19 stycznia 2021r. 

 
 
Porządek obrad: 
 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

3. Stan środowiska w mieście, zagrożenia ze strony niskiej emisji 
oraz programy wsparcia dla mieszkańców.  
 

4. Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Brenna. 
 

5. Wolne głosy i wnioski. 
 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 8 grudnia 2020r. 
 

7. Zakończenie posiedzenia. 
 
 

 
 
Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Samorządu Terytorialnego – Tadeusz Markiewicz.  
 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
 
Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
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Ad.3. 
Stan środowiska w mieście, zagrożenia ze strony niskiej emisji oraz 
programy wsparcia dla mieszkańców.  
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Na pierwszym miejscu mamy powietrze i niska emisję, inne zagrożenia, które 
zaistniały w naszym mieście to pożary składowisk odpadów na Dębinie, również 
firma Eko-mar i pozostawione po zbankrutowanej firmie odpady stanowiły punkt 
zagrożenia pożarem. Obecnie Syndyk sprzedał ten teren firmie, która zamierza 
reaktywować działalność, w pierwszej kolejności pozbyć się zagrożenia. Obecnie 
zagrożenia środowiskowego z tego źródła nie ma. Istotnymi zdarzeniami dla 
naszego miasta są powodzie, wody, reagujemy na bieżące zagrożenia                          
tj. spiętrzenia rzek.  
Jeżeli chodzi o smog w naszym mieście to sytuacja ochrony powietrza w tym 
względzie przez wiele lat była niedostatecznie dostrzegana, dopiero od kilu lat 
problem niskiej emisji został podniesiony do rangi największego wyzwania, z 
którym trzeba sobie poradzić. Jako miasto działania antysmogowe prowadzimy 
od 1996 roku, wiele działań w tym zakresie robimy, dotujemy do urządzeń 
grzewczych, w tym na gaz, na przyłącza, na podłączenia do miejskiej sieci CO, 
do źródeł odnawialnych, pompy ciepła, rekuperację, fotowoltaikę.  
Podpisaliśmy porozumienie z WFOŚiGW, będziemy realizować program Czyste 
powietrze. Dwa lata temu zrobiliśmy inwentaryzację źródeł niskiej emisji 
budynków położonych na terenie miasta. Wynika z tego, iż mamy jeszcze około 
800 – 900 kotłów tzw. kopciuchów do wymiany, zgodnie z uchwałą antysmogową 
powinno to być zrealizowane do końca bieżącego roku.  W życie weszły w tym 
roku przepisy ustawy o wspieraniu termomodernizacji i remontów, ustawa ta 
mówi między innymi o centralnej ewidencji budynków. Czyli to, co zrobiliśmy 
dwa lata temu, będzie to powtórzone jako system centralnej rejestracji 
budynków, czym są ogrzewane, co emitują, w jakiej wysokości, jakie dotacje 
otrzymały. Realizowane są programy prowadzone przez Subregion, głównie 
fotowoltaika, kotły na pellet, kotły na gaz. Z niską emisją wiąże się ostrzeganie 
mieszkańców przed epizodami smogowymi. Poziomy ostrzegania zostały 
zmniejszone o połowę. Takie informacje dostajemy z Wojewódzkiego Centrum 
Zarządzania Kryzysowego, Straż miejska wysyła to do szkół, placówek, 
przychodni, zamieszcza na stronie internetowej, dokonuje kontroli.  
 
Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej udzielił informacji na temat 
statystyk przeprowadzonych przez Straż Miejską kontroli oraz realizacji działań 
naprawczych. Przedstawione informacje stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
Krzysztof Figaś – Zarządzanie Kryzysowe i Sprawy Obronne 
Przy drugim stopniu alarmowym mamy obowiązek wykonać minimum 5 kontroli, 
przy trzecim stopniu 10 kontroli. Wszystkie instytucje otrzymują informacje do 
wiadomości. W każdej informacji jest zawarta pewna treść jak należy się 
zachować.  
 
Mariusz Rogala 
Od kilku lat funkcjonuje monitoring jakości powietrza w mieście, służy on 
działaniom informacyjnym społeczeństwa, na bieżąco, dotyczy również 
planowania aktywności na zewnątrz. Na module można sobie sprawdzić prognozę 
zanieczyszczenia powietrza kilkadziesiąt godzin do przodu, odbywa się na 
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podstawie 12 sensorów na terenie miasta. Nie mamy na terenie miasta 
oficjalnego punktu monitoringu państwowego. Miasto uczestniczy w programie 
utylizacji azbestu. Prowadzona jest profilaktyka, konkursy, eventy, pogadanki. 
Miasto na swoich zasobach pozbyło się „kopciuchów” wszelkie obiekty miejskie 
przygotowane są zgodnie z uchwałą antysmogową, poczyniliśmy krok naprzód, 
na wielu obiektach są urządzenia w postaci fotovoltaiki czy kolektorów 
słonecznych.   
 
Andrzej Matusiak 
Czy Spółdzielnie mieszkaniowe korzystają przy okazji ściągania azbestu? 
 
Mariusz Rogala 
Spółdzielnie mieszkaniowe korzystają ze środków WFOŚiGW, bywały lata, że 
wspieraliśmy Spółdzielnie w tym zakresie, przy okazji termomodernizacji 
budynków.  

 
Ad.4. 
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok 

 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Brenna. 

 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 

Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Andrzej Matusiak 
Czy pracownicy Urzędu Miasta mieli podwyżki oprócz tej najniższej? 
 
Dariusz Holesz 
Nie zostały zabezpieczone środki na podwyżki 
 
Robert Cichowicz- II Zastępca Prezydenta Miasta 
Tylko na wzrost minimalnego wynagrodzenia. 
 
Andrzej Matusiak 
Pytam dlatego, że wpłacamy środki do MZK i MZK co roku ma podwyżkę, a tutaj 
w Urzędzie Miasta nie ma tych środków, dziwne to jest. Nie ma całościowych 
podwyżek, a indywidualne podwyżki powyżej najniższej są planowane czy nie ? 
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Robert Cichowicz 
Indywidualne wnioski o przeszeregowania są jak co roku składane do Sekretarza 
i będą rozpatrywane w styczniu lub lutym.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Na ostatnim posiedzeniu Komisji była sprawa zmiany organizacji ruchu na 
Osiedlu Zofiówka, był mieszkaniec, Komisja złożyła wniosek w tej sprawie. Czy 
posiadamy wiedzę na ten temat? Czy możemy otrzymać informację na następne 
posiedzenie Komisji- co poczyniono w tej sprawie? 
 
Robert Cichowicz 
Można poprosić pana Jarosława Piechaczka, który jest po rozmowie                               
z mieszkańcem i wyjaśniał tę sprawę.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Długoletni Przewodniczący Rady Osiedla zrezygnował, rozważam, czy można 
byłoby przed Sesją Rady Miasta tej osobie publicznie podziękować za długoletnią 
pracę?  
 
Robert Cichowicz 
Przekażę tę propozycję.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Ulica Bronisława Czecha, jest to związane z zatorami przy dowozach dzieci do 
szkoły, proponuję wykonanie zatoczki w tym rejonie dla złagodzenia tej sytuacji.  
 
Andrzej Matusiak 
Czy są zgłoszenia zniszczenia infrastruktury na trasie rowerowej? 
 
Robert Cichowicz 
Mieliśmy kilka zgłoszeń, tablica informacyjna, kosze, zadaszenie. To, co możemy 
robić, JZK usunęło czy naprawiło, sprawa została zgłoszona na Policję. 
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 8 grudnia 2020r. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 8 grudnia 2020r. przyjęto jednogłośnie.  

 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji - Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim                        
za przybycie po czym zakończył posiedzenie. 

 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   

      Przewodniczący Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządu Terytorialnego 

Tadeusz Markiewicz 


